
 SANJA SOKOLIĆ: 

 - Poštovane kolegice i kolege zastupnici, sve vas lijepo pozdravljam. 

 Evo imam pitanje za gradonačelnika. Gradonačelniče, podržavate li vi izgradnju 

energane na području Grada Zagreba? Dakle, jasno je već neko vrijeme da se SDP snažno 

zalaže za izgradnju energane. Znači, ono što smatramo je da će takav projekt dovesti do 

višestruke koristi za građane Grada Zagreba. Prije svega, evo malo prije smo o tome govorili, 

postoji jedan dio otpada koji ostaje nakon obrade, znači nakon sortiranja, recikliranja i slično. 

Tu će ostati nekih, od 300 tisuća tona otpada godišnje ostati će nekih 100 tisuća tona otpada 

godišnje koji treba ili negdje skladištiti ili nekome platiti da ga preuzme.  

Mi smatramo da je to gorivo korisno gorivo koje možemo iskoristiti za proizvodnju toplinske 

energije od koje bi mogli imati koristi građani Grada Zagreba s jedne strane, s druge strane 

riješiti ćemo se tog tereta, nećemo ga morati nigdje skladištiti, nećemo ga morati plaćati nekome 

da ga odvozi. Iza tog korištenja u energetske svrhe ostat će nekih 5%, nekih 5 tisuća tona pepela 

koje će trebati zbrinuti ali u usporedbi sa ovih 100 tisuća tona koji će ostati nakon obrade otpada 

to je puno manja količina koju treba zbrinjavati nego ono što ostaje nakon obrade otpada. 

Evo još jedanput pitanje podržavate li izgradnju energane? Hvala. 

 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Hvala zastupnice. Gradonačelnik ima riječ.  

Gradonačelnik će odgovoriti na ovo pitanje. Izvolite. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Hvala zastupnice Sokolić. 

 Kao što znate ova točka 1. o kojoj ćemo danas raspravljati, ovo postrojenje za 

mehaničko-biološku obradu i sortirnica i kompostana odnosno bioplinsko postrojenje, nije 

energana. Izgradnja tog postrojenja je sasvim dovoljna da se zatvori odlagalište Jakuševec. 

Naravno postoji problem o kojem ste govorili, u kojem su zapravo sve županije u potpuno istom 

zapravo problemu a to je da će ili graditi vlastite elektrane ili će plaćati nekom da taj ostatak 

spaljuje negdje. 

 Ono što je isto tako bitno u ovom postrojenju, MBO postrojenju o kojem ćemo danas 

raspravljat, ni ne može biti energana jer je cijela studija kako je započet proces bio u sklopu EU 

projekta i kao što znate promjenom pravila Europske unije energane se više ne mogu financirati 

iz EU fondova. Ovo o čemu ćemo danas raspravljati se može financirati iz EU fondova. Hoće 

li to tako biti ovisno je o resornom ministarstvu. Ali može se financirati iz EU fondova. I cijeli 

taj proces je započeo izgradnjom studije da se napravi postrojenje koje se može financirati iz 

EU fondova. Elektrana ne može. 

 Što se tiče energane budući da je to problem svih županija koje grade sad te centre nove 

generacije to je prije svega nacionalno pitanje. Ja sam osobno otvoren za razgovore o toj temi 

što se tiče energane. Zašto? Zato što mislim, ne da mislim nego sam uvjeren da energana jedino 

može imati smisla ako u isto vrijeme proizvodi i električnu energiju i toplinu koja će ići u 

centralni sustav grijanja i zato je to nešto što ne može ni jedna županija pa tako ni Grad Zagreb 

sam rješavati bez države odnosno HEP-a. Dakle, to je onda sljedeća stvar kojom se trebamo 

baviti kada krenemo u izgradnju ovog Centra za gospodarenje otpadom u Resniku. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Hvala gradonačelniku. Idemo dalje. 

 


